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NAGYBÖJT 2. VASÁRNAPJA                    C év                   1– 4 oldal 

  

Olv.: Ter 15,5-12.17-18 – Fil 3,17-4.1 - Lk 9,28b-36 

Urunk színeváltozása  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Kevésszer gondolunk arra, hogy milyen meghatározó helyen van egy templom és milyen 
meghatározó a templom üzenete és a küldetése is. A templom két világot kapcsol össze: azt a 
világot, ahonnan jövünk, a mindennapok világát az Isten világával. A teológusok azt 
mondják, - ez a mindennapi tapasztalatunk is - hogy földi úton az ég felé tartunk! 
 

A templom a földet és az eget köti össze! 

 

Mi másért jönnénk ide? 

Ismerjük a földi út viszontagságait és 

ismerjük az ég ígéreteit! 
Ezért olyan fontos ez a hely ma is, 
ahol ez az igazság hangsúlyozódik!  

 

Ezt a szentmisét hálaadásképpen ajánljuk fel! Mindig örülök, amikor ilyen szándékkal kéri 
valaki a szentmisét, az imádságainkat. A hála idegen a földön, jó lenne, ha sokkal de sokkal 
inkább hozzátartozna a mindennapjainkhoz! Minden egyes hálás megnyilatkozás erőgyűjtés! 
 

Nézzünk önmagunkba és gyűjtsünk erőt 
önismerettel, bűnbánattal, Isten melletti elköteleződéssel! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek!  
Stefan Zweignek van egy nagyon izgalmas könyve: Az emberiség csillagórái. Ebben a 
könyvben a történelem nagy felfedezéseiről, felismeréseiről és tetteiről számol be. Ez jutott 
eszembe, amikor a mai evangéliumi történet eseményein elmélkedtem.  
 

A mai evangéliumi történet 
valamiféle csillagóra lehetett Péternek, Jakabnak meg Jánosnak! 

 

Nekünk is el kell gondolkodnunk azon, hogy voltak-e ilyen pillanatok az életünkben. 
Meggyőződésem, hogy igen, csak lehet, hogy elvétettük. Lehet, hogy ezeket a történéseket 
magunk számára nem bontakoztattuk ki. A szentmise bevezetőjében azt mondtam, hogy földi 
úton járunk, de az ég felé tartunk! Jézus Krisztus az, aki a földi utunkat vállalta és az ég felé 
akar bennünket vezetni!  
 

Földi úton járunk, de Jézus vezetésével 
isteni igazságok, isteni értékek határozzák meg életünket, 

ha valóban keresztények vagyunk! 
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Isten akarata a legfontosabb  
Ma azt hallottuk a szentleckében, hogy a gondolkodásunknak kell megváltozni! A 

gondolkodásunk egyedül akkor változhat meg, ha odafigyelünk Jézusra, akiről azt hallottuk az 
evangéliumban, hogy ő az Isten választott Fia! Jézus megkeresztelkedésekor azt az égi 
szózatot hallotta a világ: Ez az Én szeretett Fiam! Ma azt hallottuk: Ez az Én választott Fiam!  

 

Ez az Én választott Fiam, 
mert Jézus számára mindennél fontosabb az Isten akarata! 

Ez a kérdés az, ami eldönti életünk kérdéseit! 

 

Nekünk rendkívül fontos, a magunk akarata!  
A mi számunkra rendkívül fontos az az út,  
amit a mi akaratunk határoz meg!  
Bizony mindannyian átéltük már: fejjel a falnak!  

 

Itt éppen azt halljuk, a szeretett Fiam, a választott Fiam, őt hallgassátok, őrá figyeljetek, mert 

neki mindennél fontosabb az Atya akarata! Ennek a világnak útjait egyedül az Isten akarata 
tudja egyértelművé tenni! Össze-vissza járunk, keressük az utunkat, igen sokszor tévútra 
megyünk, zsákutcába jutunk, mert megcsalatunk. 
 

Mindegyikünknek arra kellene jobban odafigyelni, 

hogy válaszoljunk Isten szólítására, hívására! 

 

Isten hív és az ember válaszol 
Két meghívási történetet hallottunk ma, egyik Ábrahám meghívása, másik a három apostol 
meghívása! Mindig Isten a kezdeményező! Ez is nagyon fontos kérdés, hogy az ember eljut-e 

odáig, hogy belátja azt, hogy  
 

Isten a kezdeményező!  
A Szentírás így mondja: Isten előbb szeretett minket!  
Mi csak Isten kezdeményezésére válaszolunk,  
vagy hallatlanba vesszük!  
Nagyon fontos az ember válasza!  
 

Az ember válasza nélkül nincsenek isteni energiák!  
Emberi útjainknak ez a tragédiája!  
Emberi energiák fűtenek csupán bennünket!   
Az isteni energiák Isten hívásában jelennek meg!  

 

Ha az ember ezekre tud válaszolni és válaszol, 
akkor ezek az isteni erők eltöltenek bennünket 

és a Lélek felől élünk! 

 

A nagyböjtnek ez nagyon fontos üzenete: A Lélek felől élünk! Az isteni energiák a Lélek felől 
jönnek, nem a kenyér oldaláról, nem a pénz oldaláról, nem a hatalom oldaláról!  
 

Az isteni energiák a Lélek felől érkeznek! 

Ma nekünk azon kell elgondolkodnunk, 
hogy készek vagyunk-e ezeket befogadni, 

mert ezen áll, vagy bukik a kereszténységünk! 
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Sokszor úgy vagyunk, mint ez a három apostol, amikor Jézus Mózessel és Illéssel beszélget, 
akkor a három apostol elaludt. Ez olyan lehetett, mint amikor egy családban a felnőttek 
beszélgetnek és ott lehetnek a gyerekek is. Ők figyelnek egy kicsit először, aztán 
elálmosodnak, belealusznak, mert ez a felnőttek beszélgetése. Ilyenre gondolok, amikor ez a 
három apostol is elaludt. Ez a történet nem helyszíni tudósítás, hanem hittanulóknak szóló 
oktató történet, akiket be akarnak vezetni a keresztény életbe, a keresztény világba.  
 

Uram, jó itt nekünk, de ebből a világból ki kell menni 
Mi emberek is ilyenek vagyunk, amikor bizonyos isteni titkok föl-fölvillanak számunkra, 
akkor valami ilyent szeretnénk, mint ez a három apostol: Uram, jó nekünk itt! Ott jó nekünk, 
ahol annyiszor panaszkodunk a földi utunkra.  
 

Amikor egy-egy ilyen isteni titok  

megjelenik az életünkben,  
akkor jó, maradjon mindig így, szeretnénk!  
Csakhogy ez lehetetlen, ilyen nincs,  

mert ez a föld nem a megoldások helye!  
Ebből a földből ki kell mennie az embernek!  

 

Úton járunk isteni értékek szerint! Ezek az isteni értékek határozzák meg egymással az 
életünket! De ebből a világból ki kell menni! Földi utunk a szerint értékes, vagy kevésbé 
értékes, hogy milyen értékek mentén gondolkodunk a saját életünkről és egymás életéről!  
 

Csak ez a földi lehetőség izgat bennünket, az egymással való kapcsolatunkban csak az, hogy 
mi hasznunk van belőle. Vagy arra gondolunk, amiről itt, ebben a történetben is szó van, 
amikor rádöbben ez a három apostol, hogy miről is van szó! Az egész kereszténységünk titka 
jelenik meg a jézusi tanításban, ami azt jelenti, hogy ők lesznek majd azok, akik most még 
valójában alig értenek valamit, picit többet, de alig értettek meg valamit Krisztus titkából.  
 

Most, amikor számukra fölragyog valami Krisztus titkából,  
akkor többet értenek meg, de még mindig nem mindent,  
mindent majd csak a feltámadás után értenek meg!  

 

Ők lesznek azok,  
akik majd Isten új népét szervezik! 

Ők lesznek azok, akik az első szövetség népéből 
 az Újszövetség népét hozzák létre! 

 

Mózes a törvény megjelenítője 
Jézus Mózessel és Illéssel beszélget a jelenség szerint. Mózes a törvény megjelenítője! A 
törvény vallásából át kell vezetni az emberiséget a szeretet vallásába, a próféták által 
megjövendölt, Jézus által hirdetett titkok vallásába! A törvény vallása a zsidó világ. A törvény 
azt jelenti, hogy az embernek bizonyos törvényeket be kell tartani, hogy össze ne ütközzünk 
minden pillanatban egymással. Tiszteletben kell tartani sok mindent ahhoz, hogy az 
emberiség hatalmas családja képes legyen együtt élni! Különben, ha ezeket a törvényeket 
semmibe vesszük, akkor megesszük egymást!  
 

A törvény vallása fontos, csak ez kevés! 

A szeretet vallásába kell átvezetni az embereket 
 ebből a törvényvilágból! 
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Mit jelent a szeretet vallása 
A szeretet vallása szerint, az ember fölismeri azt, hogy önmagával tartozik a másik embernek! 
Amikor az ember fölismeri azt, hogy nem csupán tiszteletben kell tartani egymást tekintettel a 
törvényekre, hanem egymásért kell élnünk!  
 

Egymás javát, boldogságát, örömét kell szolgálnunk!  
Ez a szeretet vallása! Ez a szeretet világa!  
Erre kapnak meghívást a hármak, Péter, Jakab meg János!  
Erre kap meghívást a többi apostol!  

 

Erre kap meghívást minden keresztény, 
erre a nagy átalakításra,  

a világ gondolkodásának, szellemiségének átformálására! 

 

Nagyon jó, ha tiszteletben tudjuk tartani egymást, egymás életét. Ennél többre van 

szükségünk, többre vágyakozunk, többet akarunk egymástól, egymásért kell élni! Ez az a 
földi út, amit Isten akar! Ez az az út, amin Jézus végigment! Ezen az úton – ezt is be kell 

látnunk - az ember kimegy ebből a világból! Pilinszky mondja: Halálra ítéltek menete az 
emberi élet! Mindannyian a halálunk felé megyünk, de nem mindegy, hogy milyen út van 
mögöttünk. Ez  az út arról szól: mi értelme van az életnek, mi értelme van a föld világának? 

 

Nem egymás ellenére kell élnünk, hanem egymásért! Erre az útra hív Jézus és az ő ígérete, ha 
ilyen úton járunk, akkor ez a kimenetel. Ebben a szentírási részben arról hallunk, hogy Mózes 
és Illés Jézus kimeneteléről beszélgettek. Szenvedések és halál árán kell kimennie Jézusnak! 
Mindegyikünk életútja ez, de halálosan komolyan kell venni azt, hogy ez a földi út Isten felé 
kell, hogy vezessen! Ha eljutunk idáig, akkor nagy valószínűsége van annak, hogy egymás 
mellett nem megyünk el, hogy együtt megyünk ezen az úton! 
 

Ez a keresztények útja! Ez az élet útja! Csak egy a fontos! Mindegyikünket szólít az Isten! Ez 

a döntő, külön-külön mindegyikünket! Senki ne gondolja azt, hogy csak egyesekhez szólt az 
Isten! Mindegyikünket szólít az Isten, mert Isten azt akarja, hogy mindegyikünk új életre 
szülessen! Ez a mi válaszunktól függ! El ne aludjunk, bele ne aludjunk a válaszadásba, hanem 
legyen elegendő bátorságunk! 
 

Ebben az esetben egy új világ születik bennünk 

és emberi kapcsolataink világa is megújul! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
A szentírási üzenet felolvasására Andris és Nóra házaspárt kértem, mert ma Nórának van a 
névnapja. Azt kérem, hogy ebben az imádságban kívánjuk neki Isten áldását és a többi 
asszony Testvérünknek is, akik átérzik vele együtt a nemzetért való felelősséget! Nóra 
múltkor nagyon szép tanúságot tett erről itt a kápolnában! Az ő kezükben van nemzetünk 
sorsa, akik megszülik a gyerekeket és ezáltal jövőt adnak nekünk!    
  


